
 

 

 

J .  NR .  2004 -17492 -6  

Kulturministeren 

Kulturministeriet 

Nybrogade 2 

1203 København K 

 

Tlf. : 33 92 33 70 

Fax : 33 91 33 88 

E-mail  : min@kum.dk 

Web : www.kum.dk 

 

Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

8. juni 2007 

 

Hermed fremsendes svar på spørgsmål nr. 2 (§ 21 - alm. del), vedrørende anmodning om 

oversendelse af talepapir vedrørende åbent samråd om OL til Danmark, stillet af Fi-

nansudvalget den 11. maj 2007. 
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Side 2 

Spørgsmål nr. 2 

(§ 21 - alm. del), anmodning om oversendelse af talepapir vedrørende åbent samråd om 

OL til Danmark 

Skrivelse af 11. maj 2007 

 

 

Svar til Finansudvalget fra kulturministeren. 

 

Spørgsmål: 

 

"Udvalget anmoder om ministerens talepapir vedrørende åbent samråd den 10. maj 

2007 om OL til Danmark, jf. samrådsspørgsmål F." 

 

 

Svar: 

 

Kulturministerens talepapir vedrørende samrådsspørgsmål F: 

I februar måned 2005 fremlagde regeringen et nyt regeringsgrundlag, som bl.a. inde-

holdt en vision om at fremsætte en handlingsplan for at trække store idrætsbegivenhe-

der til Danmark.  

 

Kulturministeriet indgik i juni måned 2005 en aftale med Rambøll Management om at 

udarbejde en undersøgelse af potentialer og barrierer i forhold til at få de Olympiske 

Lege til Danmark. Aftalen blev indgået ud fra en forudsætning om, at Idrætsfonden 

Danmark og Københavns Kommune var med til at finansiere undersøgelsen.  

 

Sidste år i marts måned modtog vi så Rambøll Managements rapport: ”OL til Danmark 

- potentialer og barrierer”. Jeg vil gerne endnu en gang understrege, at rapporten alene 

er et udtryk for Rambøll Managements bud på, hvordan et OL kunne gennemføres i 

Danmark.  

 

Rapporten har ikke givet regeringen anledning til på nuværende tidspunkt at tage 

stilling til, om vi skal søge om at få et OL til Danmark. En sådan beslutning skal i givet 

fald først tages om 3 til 4 år.  

 

I rapporten indgik blandt andet et generelt strategiafsnit. Dette skulle give os inspirati-

on til, hvordan vi kunne komme videre med visionerne om at tiltrække flere internatio-

nale idrætsbegivenheder til Danmark.  

 

Den 3. april i år offentliggjorde jeg så regeringens handlingsplan for at trække store 

idrætsbegivenheder til Danmark. Handlingsplanen indeholder 4 fokusområder, som 

bl.a. er inspireret af det generelle strategiafsnit i Rambølls rapport om forudsætninger-

ne for at trække internationale idrætsbegivenheder til landet.  

 



Side 3 

Det handler om at styrke bud og afholdelse af begivenheder økonomisk – skabe de rette 

faciliteter – sikre international indflydelse hos danske idrætsledere – og styrke eliteud-

øvernes medaljechancer.  

 

Det er allerede lykkedes at tiltrække en stor idrætsbegivenhed til Danmark, nemlig 

Bike City, som København er blevet tildelt i årene 2008 til 2011 med bl.a. VM i lande-

vejscykling. Det må siges at være den største samlede satsning på området for idræts-

begivenheder i Danmark.  

 

Regeringen har ikke med handlingsplanen taget stilling til, hvilke konkrete begivenhe-

der man skal gå efter i Danmark. Det må de faglige eksperter i den kommende event 

organisation afgøre. Regeringen har heller ikke med handlingsplanen taget stilling til, 

om vi skal have de Olympiske Lege til Danmark.   

 

Vi vil evaluere effekten af handlingsplanen i slutningen af perioden. Jeg er overbevist 

om, at vi til den tid er meget bedre rustet til at vurdere, hvad Danmark kan overkomme 

med hensyn til afholdelse af internationale idrætsbegivenheder.  

 


